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Protokół Nr LVI/23 

sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 28 grudnia 2023 r. 
 

Na ogólny stan 17 radnych w sesji uczestniczyło 16 radnych. Nieobecna była radna Irena 

Orzechowska. W sesji obok radnych uczestniczyli także kierownicy wydziałów Starostwa 

Powiatowego we Włoszczowie, zaproszeni goście oraz przedstawiciele społeczności powiatu. 

Listy obecności w załączeniu. 
 

Podczas LVI sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

Agnieszka Górska  - Skarbnik Powiatu 

Ilona Nowak   -  Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

      we Włoszczowie 

Mariusz Przyborowski - Komendant Powiatowy Policji we Włoszczowie 
 

Obrady trwały od godziny 1410 do 1545. 
 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LV sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu i z pracy 

Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu. 

6. Sprawozdanie Starosty Włoszczowskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku za 2023 rok. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 – 2036, 

2) zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, 

3) przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 – 2037, 

4) uchwalenia budżetu Powiatu Włoszczowskiego na 2024 rok, 

5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Włoszczowa, 

6) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Włoszczowskiego oraz zatwierdzenia planów 

pracy stałych Komisji Rady Powiatu Włoszczowskiego i planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej – na 2024 rok. 

8. Wnioski i oświadczenia. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
 

 

Przebieg obrad 

Do punktu 1-go/ 

Otwarcia pięćdziesiątej szóstej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał Przewodniczący 

p. Zbigniew Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Zarząd 

Powiatu, gości uczestniczących w obradach oraz mieszkańców powiatu oglądających sesję. 
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Do punktu 2-go/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na obecny stan 17 radnych w sesji uczestniczy  

16 radnych, co w świetle ustawy o samorządzie powiatowym czyni sesję zdolną do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

Do punktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że porządek sesji radni otrzymali w statutowo 

obowiązującym terminie i zapytał, czy do doręczonego porządku obrad są pytania. 

Pytań nie było.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” zatwierdziła porządek obrad.  
 

Do punktu 4-go/ 

Protokół z obrad pięćdziesiątej piątej sesji Rada Powiatu przyjęła jednogłośnie 16 głosami „za” 

nie wnosząc uwag do jego treści.  
 

Do punktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania 

uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami Rady Powiatu 

została radnym przekazana w statutowo określonym terminie. Zapytał, czy do informacji  

są pytania.  

Pan Jerzy Suliga zwrócił się do p. Starosty w kwestii uchwały nr 137/23 z zapytaniem, o jakie 

zmiany chodzi w regulaminie organizacyjnym Starostwa Powiatowego we Włoszczowie. 

Następnie poprosił p. Dyrektor Ilonę Nowak o krótką informację na temat projektu „podziel się 

domem”.  

Pan Starosta poinformował, że zmiany w regulaminie polegają na zwiększeniu etatu o jedno 

stanowisko. P. Kierownik Wydziału Administracyjno – Gospodarczego złożyła wniosek  

o dodatkowy etat. Porządkowane są obecnie sprawy archiwalne i jest to stanowisko  

ds. archiwum zakładowego. 

Pani Ilona Nowak odpowiadając na pytanie poinformowała, że projekt „podziel się domem” 

będzie dofinansowywany z środków Unii Europejskiej w nowym okresie programowania.  

We wrześniu został ogłoszony nabór w trybie konkursowym. Do konkursu najprawdopodobniej 

przystąpiło tylko sześć powiatów. Ostatecznie na dzień dzisiejszy przeszły tylko dwa wnioski 

powiatu włoszczowskiego i jeżeli dobrze pamięta powiatu kieleckiego. Sam projekt dotyczy 

wsparcia pieczy zastępczej i w takim zakresie są przewidziane działania w projekcie głównie 

skierowane na wsparcie dla dzieci i dla rodzin zastępczych w tym również opieka 

wytchnieniowa dla rodzin zastępczych, wsparcie edukacyjne dla podopiecznych i szereg innych 

działań. Jest to kontynuacja działań realizowanych już od wielu lat, a teraz trzeba było napisać 

nowy projekt na nowe rozdanie.      
 

Do punktu 6-go 

Pan Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie Starosty Włoszczowskiego z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2023 rok zostało  w statutowo określonym terminie 

przekazane radnym. Zapytał, czy do sprawozdania są uwagi bądź pytania.  

Pan Jerzy Suliga powiedział, że z przedłożonej informacji wynika, że Komenda Powiatowa 

Policji przeprowadzała w 2023 roku szereg akcji m.in. akcja alkohol i narkotyki. Zwrócił się  
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z pytaniem do p. Komendanta o skalę zjawiska dotyczącego narkotyków, czy w powiecie 

włoszczowskim nasila się ono, czy też ma tendencję spadkową. Poprosił o krótką informację  

w tym zakresie.   

Pan Mariusz Przyborowski poinformował, że akcja alkohol, narkotyki jest skierowana głównie 

do użytkowników dróg. Odnośnie zagrożenia przestępczością narkotykową można powiedzieć, 

że jest ona na zbliżonym poziomie. Ilość wszczętych narkotykowych przestępstw w 2023 roku 

tj. ponad 20, o kilka spraw narkotykowych więcej niż w roku poprzednim, ale jest to na 

zbliżonym poziomie. Co do ilości narkotyków, to zabezpieczana ilość narkotyków różnego 

rodzaju w ubiegłym roku tj. około 2 kg, więc to są już kilogramy. Kiedyś w większości to była 

marihuana, amfetamina, a teraz mefedron i inne chemiczne. Na przełomie 10-15 lat wzrost jest 

widoczny, ale porównując rok do roku, biorąc pod uwagę 2-3 lata wstecz, to poziom jest 

zbliżony.      
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” przyjęła sprawozdanie Starosty z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2023 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu.  
 

Do punktu 7-go podpunktu 1-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 – 2036 radni otrzymali  

w statutowo obowiązującym terminie i był omawiany na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy 

do projektu uchwały są pytania. Jeśli pytania będą odpowiadała będzie p. Skarbnik. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami „za” i „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr LVI/360/23 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 - 2036, 

którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 7-go podpunktu 2-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

na 2023 rok radni otrzymali w statutowo obowiązującym terminie i był omawiany na 

posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. Jeśli pytania będą 

odpowiadała będzie p. Skarbnik. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr LVI/361/23  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 7-go podpunktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 – 2037 radni otrzymali w statutowo 

obowiązującym terminie i był omawiany na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do projektu 

uchwały są pytania. Jeśli pytania będą odpowiadała będzie p. Skarbnik. 
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Pytań nie było. 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały. 

Pan Zbigniew Krzysiek poinformował, iż Komisja Budżetu, Środowiska i Mienia 

Komunalnego na swoim posiedzeniu w dniu 27 grudnia pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 

– 2037. 

Pan Przewodniczący poprosił p. Skarbnik o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2037. 

Pani Skarbnik odczytała sentencję Uchwały Nr 97/2023 III Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 1 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2024 

– 2037 informując, że opinia jest pozytywna. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 14 głosami „za” i 2 „wstrzymującymi” podjęła uchwałę Nr LVI/362/23  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata  

2024 – 2037, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 7-go podpunktu 4-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włoszczowskiego na 2024 rok był omawiany na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do 

projektu uchwały są pytania. Jeśli pytania będą odpowiadała będzie p. Skarbnik. 

Pan Zbigniew Krzysiek poinformował, iż Komisja Budżetu, Środowiska i Mienia 

Komunalnego na swoim posiedzeniu w dniu 27 grudnia pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włoszczowskiego na 2024 rok 4 głosami „za”, 

1 „wstrzymującym” i jeden radny nieobecny na posiedzeniu. Uważa, że projekt budżetu jest 

dobry, rozwojowy, ale nie dla wszystkich gmin. Gminy zostały podzielone na dwie kategorie. 

Zaliczył Gminę Włoszczowa i Krasocin z kilkumilionowymi wydatkami na inwestycje 

drogowe i Gminę Kluczewsko z kilkunastomilionowymi wydatkami na inwestycje do kategorii 

A. Zastanawia się, czy to zbieg okoliczności, że członkowie Zarządu są właśnie z tych gmin. 

Kategoria B natomiast to Gmina Moskorzew i 10 000 zł na inwestycje w 2024 roku, Gmina 

Secemin również 10 000 zł i jeszcze dodatkowa kwota 175 400 zł na regulację stanów 

prawnych przy inwestycji drogowej w Kuczkowie. Gmina Radków 103 000 zł. Cyfry same 

mówią za siebie. Wszystkie inwestycje, które zgłaszał w ustawowym terminie, bardzo 

niezbędne jak Chlewska Wola, Mękarzów, Moskorzew – Dzierzgów, czy Kwilina – Chlewice, 

a także Tarnawa Góra, która otrzymała 10 000 zł, nie uzyskały aprobaty. W takiej sytuacji nie 

może poprzeć tego budżetu. Dodał, że cieszą go wszystkie inwestycje w pozostałych gminach, 

wielomilionowe inwestycje, ale powinno to być w bardziej rozsądnych i sprawiedliwych 

proporcjach. P. Starosta prosił w dniu wczorajszym o więcej optymizmu, ale przy takiej kwocie 

nie da się. Nie będzie głosował za budżetem.      

Pan Starosta przyznał, że prosił o więcej optymizmu i powtórzył to samo co mówił rok temu. 

Zapewnił, że inwestycje nie zakończą się tylko na tych, które w tej chwili są w budżecie  

i p. Krzysiek doskonale o tym wie, ponieważ był Starostą, Wicestarostą i orientuje się, że budżet 
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który się tworzy na wstępie jest trochę inny niż prowadzone faktycznie inwestycje. Zarząd wie 

o inwestycjach, które p. Krzysiek wymienił, wie, że są jeszcze inwestycje na terenie gminy 

Secemin, które należałoby wykonać. Zwrócił uwagę, że są pewne trudności, ponieważ trzeba 

tworzyć projekty, a nie wszędzie są uregulowane pasy drogowe. W dniu dzisiejszym rozmawiał 

również z p. Dyrektorem w tym temacie, ponieważ Zarząd chce dokonywać tych regulacji.  

P. Krzysiek dobrze wie, że w Tarnawej Górze jest ta sama sytuacja. Nie da się przebudować 

drogi jeżeli nie ma na to miejsca. Jeżeli będzie ogłoszona możliwość pozyskania środków, to 

będzie wykonywana droga na terenie gminy Secemin Wałkonowy – Bałków. Już wielokrotnie 

była mowa o tej drodze. Jeżeli tylko będą uruchomione jakiekolwiek środki, to Zarząd będzie 

po te środki sięgał i realizował zadania. Zarząd by sobie życzył i myśli, że cała Rada  

i p. Skarbnik też, aby były uruchomione takie środki jak z Polskiego Ładu, gdzie 

dofinansowanie jest bardzo duże i własnych środków można angażować mniej, a tym samym 

można więcej zrobić. Jest optymistą i myśli, że uda się wykonać dużo więcej dróg.       

Pan Paweł Strączyński powiedział, że podziela obawę p. Krzyśka, który ma podstawę do tego, 

żeby mówić, iż ta część powiatu została z marnymi środkami zabezpieczonymi na inwestycje. 

Generalnie nie ma zastrzeżeń do projektu budżetu na 2024 rok pod kątem technicznym, 

natomiast jest zawiedziony kwotami, które zostały przeznaczone na zadania roczne na tych 

gminach, o których mówił p. Krzysiek, ponieważ mimo, że tam nie są realizowane zadania 

rządowe, czy zadania wielomilionowe, to oczekiwałby, że w zadaniach rocznych znajdą się 

inwestycje, które chociaż w jakiejś części sprostają potrzebom mieszkańców, którzy już od 

wielu lat zgłaszają te potrzeby. Oczywiste jest, że nie da się wszystkiego zrobić w jednym roku, 

procesy projektowe i wymogi, które nakładają na zarządcę drogi regulacje pasa drogowego 

muszą się odbyć. Następnie wypowiedział się w kontekście Gminy Secemin, ponieważ 

rzeczywiście środki są zabezpieczone na wykonanie dokumentacji projektowej odwodnienia  

w miejscowości Wola Kuczkowska tj. 10 000 zł, 35 000 zł to środki zabezpieczone z budżetu 

Powiatu na dokumentację projektową chodnika w miejscowości Żelisławice i 35 000 zł dotacja 

z gminy Secemin deklarowana przez p. Wójta. Kwota 100 000 zł jest zabezpieczona na drogę 

z Czarncy do Żelisławic w formule zaprojektuj – wybuduj. Uważa, że ta kwota może jedynie 

wystarczyć na samą dokumentację projektową, więc tych środków na pewno zabraknie. Są to 

same dokumentacje praktycznie. Nie ma kwestii wykonawczej mimo, że zapis tak jest ułożony, 

ale kwota, która jest zabezpieczona na ten cel nie jest wystarczająca na jej wykonanie  

w przyszłym roku. Członkowie Komisji Budżetu rozmawiali z p. Starostą na posiedzeniu 

Komisji o kwestiach inwestycyjnych i pytali, czy w przyszłym roku będzie szansa żeby  

z oszczędności, czy jeżeli się pojawią jakieś programy unijne, czy rządowe wprowadzić te 

inwestycje drogowe do budżetu i p. Starosta wyraził akcept, że będzie się o to starał. Trzeba też 

pamiętać, że w kwietniu są wybory, ale jest ciągłość władzy i ma nadzieję, że te inwestycje też 

ruszą. Poruszył również temat drogi z Bałkowa do Dzierzgowa mówiąc, że to jest ciąg drogi 

Ropocice, Wałkonowy Dolne, Wałkonowy Górne, Bałków i Dzierzgów, natomiast słyszał,  

że Gmina Radków ma na odcinku w Bałkowie budować kanalizację sanitarną. Zapytał  

p. Starostę, czy nie dojdzie do jakiejś kolizji, czy nie lepiej zacząć projektowanie drogi na 

odcinku Wałkonowy Górne – Bałków. Poddał tą kwestię pod rozwagę, aby nie doszło do takiej 

sytuacji jaka miała miejsce na terenie Gminy Secemin. Poprosił, aby to rozważyć. Jeszcze raz 

podkreślił, że wspiera p. Krzyśka, ponieważ rzeczywiście na terenie Gminy Moskorzew jest 

niewielka kwota 10 000 zł. Żałuje, iż zabrakło spotkań na temat budżetu w szerszym gronie  
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z wójtami, którzy dotują inwestycje powiatowe. Można by było poznać zdanie wójtów  

w kwestiach inwestycyjnych i dotacji. Niemniej jednak dokumentacje są i będzie głosował  

za budżetem, ponieważ nie chce być hamulcowym jakichkolwiek inwestycji. Żałuje,  

że te dokumentacje nie były zrealizowane wcześniej, ponieważ wnioski na niektóre inwestycje, 

o których była mowa, wpływały już od 2021 roku i można było dokumentacje wykonać 

wcześniej i dziś wykonywać te zadania, ale zdaje sobie sprawę, że nie da się wszystkiego zrobić 

naraz. Ma nadzieję, że te inwestycje, które są planowane mimo tak małych zabezpieczonych 

kwot na realizację zadań będą jednak wykonane.                 

Pan Jerzy Suliga powiedział, że podziela opinię przedmówców na temat przyszłorocznego 

budżetu tym bardziej, że p. Przewodniczący często deklarował, że jemu i Zarządowi zależy na 

zrównoważonym rozwoju powiatu włoszczowskiego. Niemniej jednak konkretne kwoty 

zapisane na inwestycje o tym nie mówią. Wierzy jednak p. Staroście, który w dniu wczorajszym 

na posiedzeniu Komisji Budżetu i w dniu dzisiejszym deklarował, że w miarę jak się pojawią 

środki, to te gminy, które są w tej chwili w budżecie przyszłorocznym niedoinwestowane mogą 

liczyć na to, że konieczne inwestycje na terenie tych gmin powstaną. Następnie zwrócił się  

z pytaniem do p. Skarbnik, które w dniu wczorajszym umknęło mu na posiedzeniu Komisji 

Budżetu. W budżecie jest zapisana kwota 210 000 zł na regulację wynagrodzeń pracowników 

w Starostwie Powiatowym zapytał, czy to także dotyczy jednostek około powiatowych, 

ponieważ w tych jednostkach zarobki też nie są największe jak chociażby w Zarządzie Dróg 

Powiatowych.      

Pani Skarbnik rozumie, że p. Suliga mówił o kwocie 210 000 zł z rezerwy na regulację 

wynagrodzeń pracowników. 

Pan Jerzy Suliga potwierdził. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że ta rezerwa utworzona jest na ewentualne odejścia na emeryturę. 

Nie dotyczy to wynagrodzeń w zakresie podwyżek. Tak jak wczoraj wspominała na 

posiedzeniu Komisji podwyżki zaplanowane są dla wszystkich pracowników w Starostwie  

i jednostkach przynajmniej do minimalnego wynagrodzenia.  

Pan Starosta odnosząc się do wypowiedzi radnych zwrócił uwagę, że są gminy na terenie 

których jest więcej dróg powiatowych np. Włoszczowa, czy Krasocin i tym samym jeżeli są 

realizowane jakieś inwestycje na tych drogach, to muszą być zabezpieczone wyższe środki. 

Podał przykład drogi w Motycznie, która jest w budżecie i jest to kwota 8 mln zł, ale na tą 

inwestycję są zabezpieczone już pieniądze z programu. Była mowa o tym, że są duże środki na 

gminy Włoszczowa, Krasocin i Kluczewsko, ale zwrócił uwagę, że to są zabezpieczone wkłady 

własne do środków pozyskanych zewnętrznych. Te małe pieniądze są tylko po to, aby wpisać 

zadanie. Jeżeli będzie możliwość pozyskania środków, to tak będzie. Zgodził się, że do tej pory, 

przez lata, było zaniedbywana przez Powiat regulacja dróg. W dniu dzisiejszym rozmawiał  

z p. Dyrektorem ZDP, żeby przyspieszyć regulację drogi Wałkonowy – Bałków. Odnosząc się 

do wypowiedzi p. Strączyńskiego w sprawie kanalizacji w miejscowości Bałków przyznał,  

że w dniu wczorajszym na spotkaniu z p. Wójtem rozmawiał o tym i na spotkaniu 

wcześniejszym również. Kanalizacja musi tam przebiegać w pasie drogowym nie ma innej 

możliwości. Jeśli będzie wykonywana kanalizacja, to będzie zrobione tak jak było z gminą 

Włoszczowa w Koniecznie, nie zostanie położony asfalt dopóki kanalizacja nie zostanie 

położona. Jeżeli zostaną pozyskane środki, to zostanie wykonany odcinek tylko do Bałkowa. 

Będzie to konsultowane. Odnosząc się do braku konsultacji z wójtami powiedział, że rozmowy 
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były, ale poprosił, żeby zwrócić uwagę, iż w budżecie są tylko środki zabezpieczone na te 

inwestycje, na które pozyskane zostały środki z zewnątrz. Jeżeli będą teraz pozyskiwane jakieś 

środki, to będą one dopisywane do budżetu. Nie wycofa się z tego i ma nadzieję, że środki tak 

jak w latach ubiegłych będą przeznaczane na drogi. Na pewno nie zostanie zmarnowana żadna 

możliwość wystąpienia o środki zewnętrzne. Na zakończenie powiedział, że dzięki temu,  

że jest dofinansowanie z gmin można wykonywać takie odcinki. W związku z tym, że gminy 

dokładają 50% można więcej zrealizować. W budżecie nie udało by się znaleźć środków na 

pokrycie wkładu własnego w 100%. Podziękował wszystkim gminom, które realizują  

i dokładają się do własnych zadań. Zwrócił się do p. Krzyśka, który jest aktywny na sesjach  

w Moskorzewie, żeby też prosił Wójta i na radnych , aby dofinansowanie z tej gminy było 

trochę większe.   

Pan Wicestarosta zachęcił radnych do głosowania za projektem uchwały budżetowej na  

2024 rok. Jest to rekordowy budżet Powiatu. Kwota na zadania inwestycyjne wzrosła z 47 mln 

zł w 2023 roku do 58 684 000 zł. W zadaniach skupiono się na drogowych bardzo ważnych 

inwestycjach, ale zwrócił uwagę, że realizowane zadania to również kolejny etap budowy hali 

wielofunkcyjnej przy I LO, która będzie służyła wszystkim mieszkańcom powiatu, ponieważ 

młodzież uczęszczająca do szkół jest z terenu każdej gminy, a środki na kontynuację tego 

zadania są ogromne. W dotacjach celowych w 2024 roku prawie 2 mln zł to środki pozyskane 

przez Powiat Włoszczowski na renowację zabytków i to jest prawie każda gmina w powiecie. 

Jeszcze raz podkreślił, że budżet jest rekordowy i dotyczy to wielu sfer: drogowych, budowy 

hali, zabytków. Tak jak p. Starosta powiedział Zarząd na pewno dotrzyma słowa, co już było 

nieraz udowodnione. W dniu wczorajszym na odbiorze w Radkowie p. Wójt powiedział,  

że jeżeli będzie możliwość realizacji zadania to dołoży 50%.        

Pan Paweł Strączyński zapytał, czy Zarząd ma już koncepcję, kto będzie administrował 

obiektem hali, kto będzie nim zarządzał, czy to będzie I Liceum Ogólnokształcące na czele  

z p. Dyrektor, czy jakaś inna jednostka około powiatowa, ponieważ jest to bardzo duży obiekt 

i będzie potrzeba wielu środków na jego utrzymanie.   

Pan Starosta powiedział, że jakaś koncepcja jest, ale tak jak powiedział p. Strączyński wcześniej 

zbliżają się wybory i jak się ułoży po wyborach nie wie. Jeżeli władze Powiatu nie zmieniłyby 

się, to koncepcja jest następująca w porozumieniu z p. Dyrektor. W tej chwili Powiatowe 

Centrum Kulturalno – Rekreacyjne mieści się przy ZS Nr 2, a dlaczego tak jest, to nie będzie 

wracał do historii. Dla takiej jednostki jest jednak bardzo ciasno. Jeżeli z p. Dyrektor I LO 

Zarząd dojdzie do wniosku, że hala powinna być wykorzystywana całą dobę, a powinna być 

wykorzystywana, aby zarabiała na siebie, to propozycja jest taka, żeby PCKR przenieść do hali 

i wykorzystywać wszystkie pomieszczenia każdego dnia i popołudniami. Podkreślił, że to jest 

na razie tylko koncepcja, która będzie dyskutowana.          

Pan Przewodniczący odnosząc się do wypowiedzi p. Strączyńskiego powiedział, że droga 

łącząca Czarncę z Żelisławicami w 2013 roku miała położony fragment nawierzchni asfaltowej 

na istniejącej podbudowie. Minął ogromny czas, można było uporządkować stan posiadania. 

W obecnej kadencji raz intensywnie ta droga była remontowana i podjęto wreszcie 

uporządkowanie jej stanu posiadania, a następnie finalnie wykonania i ma nadzieję, że zostanie 

to zrobione. Na reakcję mieszkańców w sprawie chodnika w Żelisławicach działania zostały 

podjęte i tym samym wprowadzono do budżetu przygotowanie dokumentacji, a ma nadzieję, 

że po określeniu wysokości finansowego zadania pieniądze na tą inwestycję się znajdą. Myśli, 
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że p. Strączyński również wie, ale nic nie mówi, o dokumentacji na wiadukt w Ropocicach  

i gdyby pojawiła się możliwość pozyskania środków znaczących, ponieważ ta inwestycja 

przekroczy naście milionów, więc ani Gmina, chociaż wyraża czasami chęci do inwestowania 

do niektórych rzeczy działając selektywnie, ani Powiat sam tego nie udźwignie. Muszą być 

pozyskane znaczące środki zewnętrzne. Przypomniał, że Wiceprzewodniczący Rady podnosił 

ten temat wielokrotnie i wspiera go uważając, że jest potrzeba wykonania tego zadania. Jednak 

nie tylko to jest potrzebne, ponieważ wiadomo jakie są potrzeby, ale potrzeby należy mierzyć 

na możliwości finansowe. Droga od Dzierzgowa w kierunku Bałkowa ma nieuregulowany stan 

posiadania naście lat. Nie chce nikogo obwiniać, ale taka jest prawda. Obecny Zarząd podjął tą 

regulację i to, że jest konieczność przebudowy tej drogi jest poza wszelką dyskusją. Ma 

nadzieję, że rozpoczęte prace związane z porządkowaniem stanu posiadania pozwolą na 

wykonanie nawierzchni oczywiście etapowo, ponieważ ta droga wymaga, może poza 

odcinkiem w samej miejscowości Bałków, kontynuacji aż do Wałkonów włącznie. Być może 

przed Wałkonowami na fragmencie leśnym jest nieco lepiej, ale należy to wykonać 

kompleksowo. Dodał również, że w momencie kiedy kończyła się kadencja poprzednia  

i zbierano w Świętokrzyskim Zarządzie Dróg Wojewódzkich potrzeby powiatowe, to te 

wszystkie ciągi komunikacyjne będąc starostą zgłosił i pozostały na zgłoszeniu. Jeżeli chodzi 

o kwestię odwodnienia w Woli Kuczkowskiej, to p. Strączyński powinien to wiedzieć, że miało 

być ono wykonane również w kadencji po 2014 roku i były pieniądze zgromadzone  

w wysokości 35 000 zł. Fragment został wydany na około 20 000 zł, a pozostała kwota miała 

rozwiązać ten fragment zbierającej się wody na drodze T334 i do dziś pozostało jak pozostało. 

Interwencja mieszkańców niestety wymusza pewne konieczności, ponieważ wykonali piękne 

otoczenie swojej posesji i trudno żeby każdy przejeżdżający pojazd wykonane ogrodzenie 

oblewał i niszczył. Stąd wprowadzone 10 000 zł na wykonanie dokumentacji i ewentualnie 

przeprowadzenie odprowadzenia wody pod jezdnią, ale już na teren gminny. I tutaj kłania się 

decyzyjność gminy, aby dalej wody nie zmagazynować, ponieważ nie ma gdzie, a poprowadzić 

siecią rowów otwartych i o to również zaapelował. Rozmawiając z mieszkańcami miejscowości 

Wolicy, gdzie kłania się kierunek przebudowy odcinka komunikacyjnego Koniecpol – 

Szczekociny od drogi 786 do 795 w Starzynach i jest też wizja kanalizacji, która jest jakimś 

zaczątkiem w budżecie roku przyszłego, ale na razie nie ma żadnej dokumentacji, nie ma nic, 

a czas realizacji inwestycji kanalizacyjnej z budową oczyszczalni to są dziesiątki milionów zł. 

Uważa, że starania w tym zakresie powinny już być dawno podjęte, a póki co ich nie ma. 

Zgodził się z wypowiedziami p. Wicestarosty i p. Starosty, że jest to budżet o znacząco rosnącej 

wielkości kwoty planowanej, ponieważ powyżej 120 mln zł. Jest to budżet rekordowy. Budżet 

roku ubiegłego zamknął się kwotą około 113 mln zł, czyli budżet jest o ponad 10 mln wyższy. 

Zapewnił, oczywiście tylko za okres ten w którym władze się nie zmienią, że jeżeli się pojawią 

możliwości składania i zabiegania o środki zewnętrzne, to żadna sytuacja nie zostanie 

zaprzepaszczona. Uważa, że Zarząd ma podobne zdanie i jest co do tego działania przekonany 

tak jak on. P. Krzysiek podnosił także interpelacje na terenie Gminy Moskorzew, ale  

p. Krzysiek chyba wie, że wskazana droga jest wyjątkowo skomplikowaną drogą i w części 

leży na ziemi świętokrzyskiej, a w części na ziemi śląskiej i również nie ma uporządkowanego 

stanu posiadania, a działek, które z nią mają bezpośredni kontakt jest na dziesiątki. Najpierw 

trzeba będzie porządkować, następnie przygotowywać dokumentację i dopiero ewentualne 

wykonanie. Trudne wyzwania, które pozostały do chwili obecnej, są podejmowane. Poprosił, 
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aby tak spojrzeć na budżet, że to nie jest tak, iż jutro się pojedzie i wykona remont. Nawet 

gdyby pieniądze były, to te inwestycje, o których wspominał kwalifikują się do przebudowy 

lub budowy. Poprosił p. Skarbnik o odczytanie opinii RIO do budżetu.   

Pani Skarbnik odczytała sentencję Uchwały Nr 95/2023 III Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 1 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu Włoszczowskiego na 2024 rok informując, że opinia jest 

pozytywna z uwagą zawartą w treści uzasadnienia. Następnie odczytała sentencję Uchwały  

Nr 96/2023 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  

1 grudnia 2023 roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego  

w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włoszczowskiego na 2024 rok informując, że Powiat 

Włoszczowski ma możliwość sfinansowania planowanego w projekcie uchwały budżetowej na 

2024 rok deficytu budżetu w kwocie 12 118 860,67 zł. Uchwały stanowią załącznik do 

protokołu. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 14 głosami „za” i 2 „wstrzymującymi” podjęła uchwałę Nr LVI/363/23  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włoszczowskiego na 2024 rok, którą załącza się do 

protokołu.  
 

Pan Przewodniczący pogratulował Zarządowi i p. Skarbnik sporządzenia budżetu, który został 

zdecydowaną większością przyjęty. Ma nadzieję, że będzie on z daleko idącą skrupulatnością 

realizowany w 2024 roku. 
 

Do punktu 7-go podpunktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Włoszczowa radni otrzymali w statutowo obowiązującym terminie. 

Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania.  

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LVI/364/23 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Włoszczowa, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 7-go podpunktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Powiatu Włoszczowskiego oraz zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Powiatu Włoszczowskiego i planu kontroli Komisji Rewizyjnej – na 2024 rok radni otrzymali 

w statutowo obowiązującym terminie. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. Jeżeli będą 

pytania odpowiadał będzie Kierownik Wydziału Organizacyjnego i Ochrony Zdrowia p. Robert 

Suchanek. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

w/w projekt uchwały. 
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Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LVI/365/23 w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Włoszczowskiego oraz zatwierdzenia planów pracy 

stałych Komisji Rady Powiatu Włoszczowskiego i planu kontroli Komisji Rewizyjnej – na 

2024 rok, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 8-go 

Został wyświetlony fragment sesji Rady Gminy Moskorzew z wypowiedzią radnego Zbigniewa 

Krzyśka „U nas proszę Państwa, to my nie mamy punktu interpelacje. My możemy na sesji 

Rady Powiatu interpelacje zanosić do Przewodniczącego i położyć na biurko, ale ja teraz 

jeszcze inaczej robię, żebym miał potwierdzenie, to zanoszę na biuro podawcze. I my później 

w punkcie wolne wnioski, na końcu, mówimy coś takiego zaczynamy tam od jakiejś innej 

sprawy, a później wchodzimy na temat dziś zgłosiłem następujące interpelacje. I w tych 

wolnych wnioskach dopiero to jak już jesteśmy przy głosie możemy poruszyć. My nie mamy 

punktu interpelacje. Ponoć jest to taka luka prawna, a może i takie umyślne działanie tutaj 

prawa, które w ten sposób nie określiło to dokładnie bo niektórzy przewodniczący rady ten 

punkt umożliwiają inni nie. Te sprawy wszystkie poruszę. Dziękuję bardzo.” 

Pan Przewodniczący zwrócił się do p. Krzyśka mówiąc, że kłania się ustawa o samorządzie 

powiatowym art. 21 pkt 12 „Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do 

przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie staroście. Starosta lub osoba przez 

niego wyznaczona jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż w terminie 

14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania.” Chciałby, aby posługiwać się literą 

prawa, ponieważ radny reprezentuje prawo na zgromadzeniach publicznych.   

Pan Zbigniew Hamera zwrócił się z tematem nie związanym bezpośrednio z działaniami Rady 

Powiatu, ale była ta kwestia poruszana na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw 

Społecznych. Poprosił o skierowanie pytania do zarządcy budynku stacyjnego Włoszczowa 

Południe, czyli do Zarządu PKP. Nie wie, czy tylko i wyłącznie społeczeństwo powiązało fakty, 

ale nie ma już mieszkańców w tym budynku, a wyburzeniu uległ np. budynek stacyjny  

w Kielcach i pojawiły się takie informacje, że są plany wyburzenia budynku stacyjnego  

i chciałby o to zapytać. W 1905 roku była budowana linia Kielce – Częstochowa, a budynek 

stacyjny jest bodajże z 1911 roku. Wie, że samorządy swego czasu miały możliwość zgłaszania 

do rejestru zabytków budynków, które mają powyżej 100 lat, a jak wiadomo oprócz kościoła  

i kilkunastu budynków, zabudowań w okolicach rynku to jest jeden z najstarszych budynków 

we Włoszczowie. Poprosił o skierowanie takiego zapytania. Nasuwa się pytanie kto miałby 

zgłosić budynek do rejestru zabytków, ponieważ zarządcą jest PKP, czy mają to zrobić 

samorządy, czy sami przedstawiciele, którzy są zarządcami danego budynku. Obecnie 

realizowanych jest wiele inwestycji. Bardzo dobrze, że powstał parking na dworcu PKP Północ. 

Jeżeli PKP miałoby trochę za dużo pieniędzy, to można by było jeszcze powiększyć parking na 

Południu, ponieważ dużo samochodów jest zlokalizowanych w obrębie ulic i na pewno jest 

potrzeba większego parkingu. 

Pan Paweł Strączyński zgłosił uwagę do Dyrektora ZDP p. Norberta Gąsieńca. W ostatnim 

czasie uczestniczył w obradach sesji budżetowej w Gminie Secemin i p. Sołtys, a jednocześnie 

radny Rady Gminy w Seceminie reprezentujący miejscowość Bichniów, zwrócił się do niego  

z prośbą o zainterweniowanie w kwestii pisma, które wpłynęło 19 czerwca 2023 roku do ZDP 

w kwestii wycinki zakrzaczeń i bezpieczeństwa przy przystankach autobusowych. W piśmie 
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opisane były kwestie bezpieczeństwa. Radny mówił, że do dnia dzisiejszego nie otrzymał 

żadnej odpowiedzi, a to już któryś z kolei apel. Odpowiedź miał również otrzymać p. Starosta, 

radni powiatowi z tamtego terenu, czyli p. Matyśkiewicz, p. Krzyżanowski i on, ale takiego 

pisma z ZDP nie otrzymali. Poprosił p. Dyrektora o odniesienie się do tej kwestii i przypomniał, 

że KPA obowiązuje wszystkie jednostki około powiatowe i chciałby żeby to było 

przestrzegane. Poprosiła, aby jakaś odpowiedź pozytywna, czy negatywna, ale została wysłana 

do wnioskodawców.  

Pan Jerzy Suliga zwrócił się do p. Przewodniczącego mówiąc, że myślał, iż ten rok zostanie 

zakończony w spokoju, w pokoju i w przyjaznej atmosferze. W jego ocenie to było 

niepotrzebne, ponieważ p. Krzysiek powiedział tak jak jest czyli, że na sesji nie ma punktu, tak 

jak było wcześniej, interpelacje i zapytania radnych tylko, że składa interpelacje na piśmie. 

Ewentualnie jak chce coś powiedzieć na sesji, to sprytnie to omija i mówi w oświadczeniach, 

że złożył interpelację. Jeszcze raz powiedział, że było to niepotrzebne 

Pan Przewodniczący powiedział, że też tak myśli, ale nie on to zaczął, a każdego radnego 

obowiązuje prawo. 

Pan Jerzy Suliga poprosił, aby p. Przewodniczący szczerze, z ręką na sercu powiedział, czy  

p. Krzysiek złamał prawo. 

Pan Wicestarosta powiedział, że prawo jest jedno. Mówić można różnie. P. Krzysiek jest 

radnym i powinien to prawo znać. Po sesji w Moskorzewie rozdzwoniły się telefony nie tylko 

do niego, tylko do wielu osób, z pytaniem dlaczego w Powiecie nie ma interpelacji, dlaczego 

radny nie może interpelacji złożyć. Nie wszyscy rozumieją to co powiedział p. Krzysiek. 

Uważa, że w dniu dzisiejszym p. Przewodniczący bardzo dobrze zrobił, że została pokazana ta 

informacja, ponieważ radni Gminy Moskorzew mają wyjaśnienie. W wielu samorządach 

gminnych również nie ma interpelacji. Ustawa mówi jasno. To nie jest pierwsza sytuacja,  

że takie informacje w innych samorządach i na sesjach są mówione. Są protokoły, nagrania  

z sesji, gdzie również według niego jest przedstawiana inna prawda, a powinno być tak jak jest 

w rzeczywistości. Zarząd sobie nie może też pozwolić na to, aby pracownicy Starostwa, którzy 

wykonują bardzo dobrze i rzetelnie pracę byli komentowani przez innych radnych, czy inne 

osoby, które tak naprawdę nie wiedzą bo idzie w eter. Niech idzie w eter prawda. 

Pani Anna Szczukocka poinformowała, że w dniu dzisiejszym otrzymała odpowiedź na 

poprzednią swoją interpelację, zapytanie odnośnie możliwości stworzenia strefy inwestycyjnej 

w gminach powiatu włoszczowskiego. Nie jest zaskoczona, poznając trochę politykę, ponieważ 

w piśmie jest, że nie da się stworzyć takiej strefy w gminach Włoszczowa, Secemin, 

Moskorzew, Radków, Kluczewsko itd., ponieważ nie ma takich potrzeb. Następnie 

powiedziała, że sprawę zabytków i dworca PKP poruszyła na ostatnim posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, ponieważ ta Komisja zajmuje się również sprawami społecznymi. Uważa, że istnieje 

pilna potrzeba bez kosztowego, albo z niewielkim kosztem dbania o sprawy jakości zabytków 

i nie chodzi tylko o te informacje, które się pojawiają o dworcu, ale również o niszczejące 

ostatnie zabytkowe pomniki np. z 1865 roku na cmentarzu parafialnym we Włoszczowie. 

Zgłaszała również, aby zabezpieczyć w budżecie środki np. na inwentaryzację zabytków  

w powiecie włoszczowskim. Jest lista kilku zabytków, ale to nie jest wszystko i z każdym 

rokiem niszczeje. Uzyskała odpowiedź na Komisji Zdrowia, że pieniądze w razie czego będą 

zabezpieczone. Zmierza do tego w kontekście tych dwóch spraw o których mówi, że tak duży 

budynek mógłby być np. zapleczem gdyby zostały zmobilizowane siły i środki Powiatu i może 
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Gmin np. na stworzenie biurowców. Część osób nie ma już gdzie rozbudować firm, które 

prowadzą. Przedsiębiorcy już istniejących zakładów szukają terenów. Może ktoś powie, że to 

jest utopia, ale będąc radną pierwszą kadencję wydawało jej się, że wiele rzeczy można zrobić. 

Dlatego podpowiada, aby inwentaryzować zabytki, ale jeżeli się nie da inaczej i to jest kilka 

razy na piśmie, to należy również dbać o przemysł, który wyróżnia powiat włoszczowski  

i starać się może właśnie w takich zabytkowych murach stworzyć, wynająć, oddać 

powierzchnię dla biur wielu zakładów, które są w powiecie. Może kiedyś w perspektywie 

następnej kadencji by się to udało.  

Pan Przewodniczący złożył życzenia na zbliżający się 2024 rok.   
 

Do punktu 9-go/ 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad pięćdziesiątej szóstej sesji został  

w całości wyczerpany. Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji.  

Ogłosił zamknięcie pięćdziesiątej szóstej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji  

2018 – 2023.  

 

 

Protokołowała         Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Agata Tomasik               Zbigniew Matyśkiewicz 

 


